

UMNB BULLETIN

20 JAN 2020

8:30 - 8:45
8:45 - 8:55
8:55 - 9:10 a.m.
9:10 - 10:00 a.m.

Break

New - DPS

DPS

(IBA) - RDC

- Discussion Items (continued)*
- Municipal Reforms (Vibrant and Sustainable Communities)
 - Other items from associations
 - Sustaining Saint John: A Three-Part Plan
 - Amendments to Greater Saint John Commission

OFFICE REPORT | RAPPORT DU BUREAU



Last week the UMNB executive met with members of the Coalition of Concerned Citizens of New Brunswick, and shared the UMNB position paper on local reform and the Finn report : <https://umnb.ca/wp-content/uploads/2019/04/UMNB-Local-Government-Reform-Final-Report-Report-2011.pdf>

La semaine dernière, l'exécutif de l'UMNB a rencontré les membres de la Coalition of Concerned Citizens of New Brunswick, et a partagé le document de position de l'UMNB sur la réforme locale et la rapport Finn :

<https://umnb.ca/wp-content/uploads/2019/07/UMNB-Position-reforme-locale-et-rapport-Finn-2011-FR.pdf>

NEWS | NOUVELLES

21 JAN 2020 - Changes to application process for student employment program

“We are shifting our focus to the needs of community development while still funding jobs for students,” said Post-Secondary Education, Training and Labour Minister Trevor Holder. “Our government understands these groups rely upon funding assistance for summer student positions to help maintain valuable community programming that might not exist without funding from the SEED program.”

https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2020.01.0024.html

The application process for employers is now open:

https://www.nbjobs.ca/seed/node/add/employer_application

21 JAN 2020 - Modifications apportées au processus de demande d'un programme d'emploi pour les jeunes

« Nous privilégions les besoins en développement communautaire tout en continuant à financer les emplois étudiants », a déclaré le ministre de l'Éducation postsecondaire, de la Formation et du Travail, Trevor Holder. « Notre gouvernement sait que ces groupes dépendent d'une aide financière pour les emplois étudiants d'été afin de contribuer à maintenir des programmes communautaires précieux qui pourraient ne pas exister sans le financement du programme SEED. »

[https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/commutive.2020.01.0024.html](https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/communique.2020.01.0024.html)

Les employeurs peuvent présenter une demande dès maintenant :

https://www.emploisnb.ca/seed/node/add/employer_application

17 JAN 2020 - Regional consultation tour on education green paper

Consultation sessions will provide an opportunity for students, teachers, parents, school employees and community partners to meet with Education and Early Childhood Development Minister Dominic Cardy and share their feedback on the ideas presented in [Succeeding at Home: A green paper on education in New Brunswick](#). Ideas in the green paper build upon the foundation of the 10-year education plans to include New Brunswickers in the process of developing new ways to manage the education system.

https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/news_release.2020.01.0018.html

17 JAN 2020 - Tournée de consultation régionale sur le livre vert sur l'éducation

Les séances de consultation permettront aux élèves, au personnel enseignant, aux parents, aux employés de l'école et aux partenaires communautaires de rencontrer le ministre de l'Éducation et du Développement de la petite enfance, Dominic Cardy, et de partager leurs commentaires sur les idées présentées dans [Succès chez nous : Un livre vert sur l'éducation au Nouveau-Brunswick](#). Les idées contenues dans le livre vert prennent appui sur les fondements des plans d'éducation de 10 ans en vue d'inclure les gens du Nouveau-Brunswick dans le processus d'élaboration de nouvelles façons de gérer le système d'éducation.

<https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/commutive.2020.01.0018.html>

17 JAN 2020 - Water advisory lifted for industrial park water system in Minto

"At this time, there is no evidence of contamination of drinking water from the recent tire fire in Minto," said Dr. Na-Koshie Lamptey, regional medical officer of health... Public health officials continue to work with the Department of Environment and Local Government, reviewing a shallow groundwater monitoring plan and a potable water monitoring plan that was recently submitted to the government.

https://www2.gnb.ca/content/gnb/en/news/public_alerts/public_alert.2020.01.0020.html

17 JAN 2020 - Levée de l'avis sur la qualité de l'eau potable émis pour le système d'alimentation en eau du parc industriel de Minto

« Il n'y a actuellement pas de preuve que l'eau potable a été contaminée en raison du récent incendie de pneus à Minto », a déclaré la médecin-hygieniste régionale, la Dre Na-Koshie Lamptey... Les responsables de la Santé publique continuent de collaborer avec le ministère de l'Environnement et des Gouvernements locaux en vue d'étudier le plan de surveillance de la nappe phréatique peu profonde et le plan de surveillance de l'eau potable qui ont été récemment soumis au gouvernement.

<https://www2.gnb.ca/content/gnb/fr/nouvelles/alerte/alerte.2020.01.0020.html>

EXTERNAL EVENTS

JAN 21, 7:00 pm

UMNB Zone 1 meeting at the Village Office in Blackville.

JAN 22, JAN 23 2020 1:00 – 3:00 pm

Webinar: Cross-border movement of hazardous waste and hazardous recyclable material regulations

Environment and Climate Change Canada
ec.mt-tm.ec@canada.ca

JAN 28 and VARIOUS DATES

Remotely Piloted Aircraft Training courses for municipalities (Admin, Fire/EMS, Police).

<https://www.RPATC.ca/product/muni>
password: learn

ÉVÉNEMENTS EXTERNAUX

21 JAN, 19h

Réunion de la zone 1 de l'UMNB au bureau du village à Blackville.

22 JAN, 23 JAN 2020 13h – 15h

Webinaire : Règlement sur les mouvements transfrontaliers de déchets dangereux et de matières recyclables dangereuses

Environnement et Changement climatique Canada
ec.mt-tm.ec@canada.ca

MAR 26, 2020

March is Epilepsy Awareness month and March 26 is Purple Day, an event to raise awareness about epilepsy. Mars est le mois de la sensibilisation à l'épilepsie et le 26 mars est la Journée violette, un événement de sensibilisation à l'épilepsie.

Purple Day was founded by Nova Scotian, Cassidy Megan. Cassidy's goal was to have one day a year for everyone to learn about Epilepsy and with the support provided by Epilepsy Maritimes, Purple Day was sent to all Epilepsy Associations in Canada. As in past years we are asking for every municipality in the Maritimes to participate in March to show support for local constituents who live with Epilepsy. We provide Council Members with purple ribbons to be worn at March council meetings and we ask if a picture can be taken and we upload it to our Facebook page. A detailed request will soon be sent in the hope that every municipality in all three Maritime Provinces will participate. info@epilepsymaritimes.org

Purple Day a été fondé par la Néo-Écossaise Cassidy Megan. L'objectif de Cassidy était d'avoir un jour par an pour que chacun puisse s'informer sur l'épilepsie et avec le soutien de Epilepsy Maritimes, Purple Day a été envoyé à toutes les associations d'épilepsie au Canada. Comme les années précédentes, nous demandons à chaque dans les Maritimes, participera en mars pour montrer son soutien aux électeurs locaux qui vivent avec l'épilepsie. Nous fournissons aux membres du Conseil des rubans violets à porter lors du Conseil de mars et nous demandons si une photo peut être prise et nous la téléchargeons sur notre page Facebook. Une sera bientôt envoyée dans l'espère que chaque municipalité des trois provinces maritimes participer. info@epilepsymaritimes.org

UMNB IN THE MEDIA | L'UMNB DANS LES MÉDIAS

21 JAN 2020 – CBC – Fredericton city council focuses on gender as it moves to address lack of diversity

The [Ad Hoc Committee on Gender Diversity] was made up of Rogers and Coun. Greg Ericson, as well as city staff representative Michele Cronin, Joanne Wright, the dean of Arts and Professor of Political Science at the University of New Brunswick and Margot Cragg, the Executive Director of the Union of the Municipalities of New Brunswick.

<https://www.cbc.ca/news/canada/new-brunswick/fredericton-council-gender-1.5434177>

16 JAN 2020 – Kings County Record - Long-serving Hampton mayor won't reoffer

"After 28 years serving on Hampton town council, Mayor Ken Chorley is taking a step away from the role, but hopes to continue for at least another term as a councillor... In October 2019, Chorley was given the 2019 Louise Breau Memorial Award by the Union of the Municipalities of New Brunswick. At the time the president of the Union of the Municipalities described Chorley as a 'reliable, sincere and dynamic person who always had a smile and the time to listen.'"

<https://tj.news/story/101158880>

27 DEC 2019 – The Daily Gleaner – Health reforms coming: 'I want people to see the impact'

"In October, Perth-Andover Mayor Marianne Bell submitted a motion at the Union of the Municipalities of New Brunswick annual meeting that called for increased government support for rural hospitals.

Margot Cragg, executive director of the Union of Municipalities of New Brunswick, said it received strong support. 'Access to health-care affects people's quality of life,' she said. 'What our members are hearing, what the communities are hearing, is that people are worried about getting care when they need it. Especially as our population gets older and wants to age in place.'"

<https://tj.news/story/101123014?ref=linkShare>

ABOUT UMNB | À PROPOS DE L'UMNB

The Union of the Municipalities of New Brunswick (UMNB) is a bilingual association of sixty local governments of all sizes, representing over one third of New Brunswick's population. Since 1994, UMNB has advocated for strong, sustainable communities throughout the province. Our members decide UMNB's policies & priorities through member resolutions, at regional Zone meetings, and at our Annual General Meeting. Together, our members tackle local challenges and share solutions to make life better for their citizens.

Follow us on [Twitter @MunicipalNB](#) and on [Facebook @MunicipalNB](#).

L'Union des municipalités du Nouveau-Brunswick (UMNB) est une association bilingue de 60 gouvernements locaux à travers la province et qui représente plus du tiers de la population. Depuis 1994, l'UMNB milite pour des collectivités fortes et durables à la grandeur de la province. Nos membres déterminent les politiques et les priorités de l'UMNB au moyen de résolutions adoptées par les membres, lors des réunions régionales de zones et de notre assemblée générale annuelle. Nos membres unissent leurs efforts pour relever les défis locaux et échangent des solutions visant à améliorer la vie de leurs citoyens.

Suivez-nous sur [Twitter @MunicipalNB](#) et sur [Facebook @MunicipalNB](#).